
PROTOKÓŁ Nr LIII/23 

z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytej w dniu 25 maja 2023 roku 

 

 

           W obradach sesji uczestniczyło 13 radnych oraz: 

Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński 

Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Matuszewska 

a także sołtysi oraz pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. 

Obrady sesji były transmitowane i nagrywane. 

Proponowany  porządek  obrad 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  

międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  dyskusja, 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2022 oraz udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Chodcza za rok 2022. 

       -   przedstawienie raportu o stanie gminy – Burmistrz MiG, 

       -   podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Chodcza                       

Nr LIII/357/23, 

       -   przedłożenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

           Miasta i Gminy Chodecz  za 2022r. - Skarbnik MiG, 

       -   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 

i Gminy Chodecz – Skarbnik MiG, 

       -   opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Miasta i Gminy Chodecz i wniosek                

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza - P. Tomasz Łuczak, 

       -   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej – P. Skarbnik, 

       -   dyskusja, 

       -   podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2022r. Nr LIII/358/23, 

       -   podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium                            

z  wykonania budżetu za 2022 rok, Nr LIII/359/23,                                     

5.    Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy  

Chodecz na rok 2023. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 



       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  LIII/360/23, 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Chodecz na lata 2023-2033. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  LIII/361/23, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

      -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LIII/362/23, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu kąpieliska Plaża Miejska w Chodczu 

nad Jeziorem Chodeckim.  

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LIII/363/23,  

9. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na terenie 

Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LIII/364/23,  

10. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z obiektów sportowo-rekreacyjnych 

na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Agata Drzewiecka, 

       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -     podjęcie uchwały Nr  LIII/365/23,  

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady Miejskiej w Chodczu.  

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  LIII/366/23, 

12. Interpelacje i zapytania  radnych. 

13. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

14. Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.14:00 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Pani Anna Twardowska dokonała otwarcia obrad 

LIII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne na sali.  



Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na stan 

ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 

podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu 

porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji pod 

głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało 0, 

porządek został przyjęty.  

         Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego 

porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z obrad LII/23 sesji został sporządzony, był 

wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem                  

w biurze rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu                                   

Nr LII/23 głosowało 13 radnych, przeciwnych 0, wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady 

stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 13 głosami za. 

 

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

    Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza                

o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił informacji, iż  

w okresie międzysesyjnym z ważniejszych rzeczy miały miejsce następujące wydarzenia:  

- rozstrzygnięte zostały dwa przetargi na przebudowę dróg gminnych, droga gminna w Mstowie 

i nakładka w Zbijewie. Oba zadania wygrała firma WPRD z Nowej Wsi, wartość umów jest 

poniżej zakładanych kosztorysów, umowy podpisaliśmy dzisiaj więc firma niedługo wejdzie 

na budowę na te drogi; 

- rozpoczęły się prace w terenie na drogach gminnych dofinansowanych z Polskiego Ładu; 

- rozpoczął się remont gminy z zewnątrz, będziemy wymieniać także źródło ciepła – na 

zasilanie gazowe;   

- zakończyły się prace na drodze gminnej w Pyszkowie, na której została wykonana nakładka; 

- zakończył się remont świetlic wiejskich, ostatnia świetlicą remontowaną była Przysypka.                  

W Przysypce remont się już zakończył; 

- Zarząd Dróg Wojewódzkich ogłosił przetarg na odnowę nawierzchni drogi wojewódzkiej 269 

z Chodcza od hali sportowej do granicy z gminą Choceń. Przetarg został otwarty, 

najkorzystniejszą ofertę złożyła firma STRABAG, około pół miliona więcej niż było założone 

w kosztorysie – niestety na dzień dzisiejszy ZDW nie wybrało jeszcze wykonawcy czyli jeszcze 

umowa nie zawarta, to taka niepokojąca informacja w całej tej sprawie; 

- 9 czerwca odbędzie się organizowany przez Przedszkole Samorządowe w Chodczu piknik 

rodzinny i w trakcie tego pikniku będzie zbiórka pieniędzy, licytacje również na rzecz chorego 

dziecka z naszej gminy – serdecznie zapraszam wszystkich do udziału w tym pikniku; 

- 11 czerwca odbędzie się kolejny Powiatowy Przegląd Orkiestr Dętych w Chodczu – jest to 

niedziela, dotychczas odbywało się to w soboty; jeżeli będzie pogoda sprzyjająca to miejsce 

będzie Plac Kościuszki, jeżeli nie to tradycyjnie przenosimy się do remizy tak jak to miało 

miejsce rok temu; zachęcam wszystkich do udziału w uroczystości; 

- 24 czerwca jest zaplanowana Kupała; 

-  w lipcu będą zabawy na wodzie, prawdopodobnie ale to nie do końca od nas zależy termin 

więc jeszcze nie jest wskazany ponieważ połączymy to tak jak w ubiegłym roku z akcją 

Bezpieczny Akwen, którą współorganizowaliśmy razem z Wopr-em Włocławskim i Policją – 

Wojewódzką Komendą Policji w Bydgoszczy, prawdopodobnie drugi raz odbędzie się w naszej 

gminie; 



- dożynki będą w ostatnią sobotę sierpnia 26.08. i nie mówię tego bez celu, ponieważ można 

natknąć się w mediach społecznościowych na różne informacje mieszkańców naszej gminy że 

w chodeckiej gminie, że w Chodczu w gminie nic się nie dzieje, dzieje się tylko i wyłącznie, 

różne rzeczy piękne dzieją się tylko i wyłącznie w gminach ościennych, w Chodczu nie dzieje 

się nic więc zachęcam wszystkich Państwa tutaj obecnych, wszystkich mieszkańców gminy               

a szczególnie te osoby, które mają czas pisać tego typu komentarze do udziału w tych 

zaplanowanych przez urząd uroczystościach, obchodach. Serdecznie zapraszam!   

 

Dyskusji nie było. Na tym zakończono. 

 

 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

 

    Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Przewodniczących Komisji stałych                                  

o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.               

1) Komisja Budżetu i Finansów – radna Beata Michalak przedstawiła, iż Komisja w okresie 

międzysesyjnym obradowała raz. Przewodnia tematyka to zmiany do budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2023 i WPF, które nam za chwilę Pani Skarbnik przedstawi szczegółowo. 

Komisja rozpatrywała pisma skierowane do Komisji – odpowiedzi znajdują się w protokole.  

2) Komisja Rewizyjna – radny Łuczak Tomasz przedstawiła, iż Komisja w okresie 

międzysesyjnym obradowała raz 26 kwietnia. Tematem przewodnim było wykonanie budżetu 

Miasta i Gminy Chodecz za rok 2022, Komisja analizowała dostępne dokumenty, dodatkowo 

na Komisję zaproszono również dyrekcje naszej Szkoły Podstawowej w Chodczu oraz 

Przedszkola gdzie rozmawiano na temat bieżącej sytuacji w naszych placówkach oświatowych.  

3) Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – radny Feliniak Wiesław 

przedstawił, iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno spotkanie w dniu 16 maja. Na 

posiedzeniu tym rozpatrywane były pisma skierowane do Komisji, wysłuchaliśmy informacji 

dotyczącej przebiegu inwestycji realizowanych przez samorząd w 2023r. których udzieliła nam 

Pani Agata Drzewiecka. W posiedzeniu Komisji uczestniczył także Pan Wojciech Koziński, 

który z ramienia Urzędu koordynuje działalność Gminnej Spółki Wodnej – odbyło się walne 

spotkanie delegatów gminnej spółki wodnej, na którym został wybrany nowy Zarząd. 

Odpowiednie wnioski i opinie zostały skierowane do Pana Burmistrza i pracowników 

merytorycznych.   

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

5) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Stempczyński Jerzy 

przedstawił, iż Komisja w okresie międzysesyjnym nie obradowała. Obradowała natomiast 

Komisja Statutowa i rozpoczęliśmy procedurę zmiany statutów sołectw, aktualizacji prawnej 

oraz zmiany nazw niektórych miejscowości, chodzi o uaktualnienie pod kątem przyszłych 

wyborów, część miejscowości już nie istnieje, jest nie zamieszkała, chodzi po prostu                               

o uporządkowanie tych spraw.    

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał,                   

iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 



Dyskusji nie było. 

 

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze        

sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2022 oraz udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Chodcza  za rok 2022. 

 

                      Przewodnicząca o zabranie głosu poprosiła Burmistrza Chodcza. Burmistrz 

poinformował, iż raport o stanie Miasta i Gminy Chodecz za rok 2022 zgodnie z ustawą                         

o samorządzie gminnym został złożony w biurze rady 22 maja 2023r. Jest ogólnie dostępny, 

radni i nie tylko mogą mieć pełny wgląd w ten raport. Burmistrz powiedział, że nie będzie 

przedstawiał w szczegółach jak co roku tego raportu, ponieważ wiele rzeczy się nie zmieniło 

typu położenie naszej gminy, czy też ilość placówek oświatowych. Jeśli ktoś z zewnątrz  

chciałby się dowiedzieć jak to wygląda, jaką mamy powierzchnię, gdzie jesteśmy położeni                 

to oczywiście dostęp jest do tego raportu, może to sprawdzić, zapoznać się z tym. Burmistrz 

powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na inwestycje zrealizowane w 2022 roku: modernizacja 

dróg gminnych nr 191313C i 191314C wydaliśmy na te drogi 3 mln 400 tyś zł.; przebudowa 

drogi gminnej w Zalesiu 467 tyś zł.; przebudowa dróg gminnych w ramach tzw. Polskiego Ładu 

Sobiczewy, Brzyszewo 8 mln 600 tyś. zł. w zaokrągleniu; przebudowa przejścia dla pieszych 

w Chodczu przy przedszkolu ul. Przemysłowa 130 tyś. zł.; zmodernizowaliśmy, odświeżyliśmy 

przystanek autobusowy w Chodczu – koszt zadania 168 tyś. zł.; postawiliśmy wiatę garażową 

z garażami z tyłu gminy, były nam potrzebne od lat, borykaliśmy się z tym problemem, 

zapłaciliśmy za to łącznie 120 tyś. zł.; skorzystaliśmy z programu Cyfrowa Gmina tj. rozwój 

cyfrowy JST – 140 tyś. na ten cel środki pozyskaliśmy; z dużych zadań montaż instalacji 

fotowoltaicznych i pomp ciepła na terenie Miasta i Gminy Chodecz, skorzystali wszyscy Ci                

z tego, którzy chcieli skorzystać, ponieważ nabór w pełnym momencie nie był ograniczony, nie 

wszyscy mieszkańcy wtedy, kiedy był ten nabór chcieli, byli zainteresowani – teraz się 

zgłaszają. Założyliśmy fotowoltaikę na budynkach użyteczności publicznej, ZGK założył                     

i jakaś liczba mieszkańców, którzy do tej pory z tego co rozmawiałem są zadowoleni, nie 

słyszałem negatywnych informacji na ten temat – koszt 1 mln 711 tyś. zł. tego zadania;                         

w zeszłym roku były rozpoczęte przebudowy świetlic wiejskich: Przysypka, Psary, Sobiczewy 

w tym roku zakończone – łączny koszt 1 mln 75 tyś. zł. w roku 2022 wydaliśmy 450 tyś. zł. bo 

częściowo było to zapłacone; rewitalizacja obiektów na terenie gminy Chodecz łącznie 1 mln 

200 tyś. zł. zadanie w 2022 roku 809 tyś. zł. nasz kosztowało; tzw. domek ratowników nad 

jeziorem 53 tyś. zł. to zadanie nas kosztowało – to z takich większych, grubszych inwestycji; 

zagospodarowani przestrzeni publicznej w Mieście i Gminie Chodecz, plac zabaw                                  

w Sobiczewach, Brzyszewie, fontanna na rynku i to nas kosztowało 556 tyś. zł. Łącznie na 

inwestycje w 2022 roku wydaliśmy prawie 13 mln 800 tyś. zł. To jest bardzo dobry wynik jeżeli 

chodzi o gminę pokroju Chodcza, tj. jeżeli chodzi o wielkość gminy, ilość mieszkańców, 

wielkość budżetu, wpływy własne jakie mamy 13 mln 800 tyś. zł. naprawdę to jest bardzo dużo.    

Na tym Burmistrz Chodcza zakończył. Przypomniał, że raport o stanie gminy jest złożony                    

w biurze rady, do wglądu dla każdego.  Nie było żadnych pytań. Przewodnicząca przeszła do 

odczytania uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Chodcza. Następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/357/23 w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Burmistrzowi Chodcza została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Następnie Przewodnicząca poprosiła o przedłożenie informacji Panią Skarbnik Monikę 

Matuszewską na temat sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2022r. Pani Skarbnik udzieliła informacji, iż w dniu                     

30 marca 2023r. zostało przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy 



Chodecz za 2022r. Państwu czyli Radzie Miejskiej w Chodczu i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Bydgoszczy oraz umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Urzędu Miasta i Gminy Chodecz. Przedstawię Państwu w skrócie sprawozdanie z wykonania 

budżetu za 2022r. ponieważ szerzej na ten temat tego sprawozdania było przedstawiane na 

Komisjach, poza tym pełen wgląd w sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z informacją                 

o stanie mienia gminy Chodecz można znaleźć w zarządzeniu Burmistrza Chodcza Nr 35/2023 

z dnia 28 marca 2023r. Budżet Miasta i Gminy Chodecz został przyjęty w uchwałą nr 

XXXV/240/21 w dniu 30 grudnia 2021r. i z chwilą jego uchwalenia wynosił dochody budżetu 

to kwota 39.850.544,70 zł. wydatki budżetowe to kwota 37.709.749,95 zł.  Była planowana 

nadwyżka budżetu w kwocie 2.140.794,80 zł. W toku wykonania budżetu 12 uchwałami Rady 

Miejskiej w Chodczu oraz 15 zarządzeniami Burmistrza Chodcza dokonano szeregu zmian                

w planie po stronach dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów budżetu. W ciągu roku 

łącznie zmieniono budżet 27 razy. Ostateczny plan określony w budżecie Miasta i Gminy 

Chodecz na dzień 31 grudnia 2022r. kształtował się następująco: dochody budżetu to kwota 

53.760.704,77 zł. Wydatki budżetu to kwota 55.299.949,45 zł. Planowany deficyt to kwota 

1.539.244,68 zł. W wyniku realizacji budżetu na 2022 rok dochody budżetu wykonano                        

w kwocie 50.574.473,62 zł. co stanowi 94,07 % planu a wydatki budżetu w kwocie 

48.528.394,65 zł. tj. 87,75 % planu. W związku z tym powstała nadwyżka w kwocie 

2.046.078,97 zł. Wykonanie dochodów: dochody bieżące to kwota 39.346.741,63 zł., dochody 

majątkowe to kwota 11.227.731,99 zł. Realizacja planów dochodów bieżących w 2022r. 

wynosiła: dotacje i dochody celowe to 15.028.357,08 zł.; subwencje 9.728.385,00 zł.; udziały 

w PIT i CIT 6.263.133,57 zł.; wpływy z podatku rolnego, nieruchomości, leśnego, środków 

transportu i opłaty za odpady to kwota 6.008.873,58 zł.; pozostałe dochody: czynsze, opłata 

skarbowa, targowa, adiacencka, darowizny oraz inne różne wpływy to kwota 2.317.996,40 zł. 

Wykonanie wydatków za 2022r.  według jednostek organizacyjnych: MGOPS w Chodczu 

wykonanie 14.175.577,82 zł. co stanowi 95,81% ich planu oraz w udziale procentowym gminy 

29,21%, przedszkole samorządowe w Chodczu to kwota 2.197.791,43 zł. do planu przedszkole 

tj. 97,79% do procentowego udziału wykonaniu gminy 4,53%, Szkoła Podstawowa w Chodczu 

6.865.575,28 zł. do planu Szkoły Podstawowej tj. 94,39% do ogólnego procentu wykonaniu 

gminy 14,15%; Urząd Miasta i Gminy w Chodczu wykonanie 24.705.581,08 zł. do planu 

Urzędu tj. 81,38% do ogólnego planu gminy 50,91%, Żłobek Samorządowy w Chodczu tj. 

kwota 583.869,04 zł. do planu żłobka tj. 93,21% do ogólnego procentu w gminie tj. 1,2%.                   

W 2022r. zaplanowano 32 inwestycje na łączną kwotę 18.010.855,24 zł. zakończono 26  z nich 

na łączną kwotę 14.080.216,62 zł. na zakończone inwestycje składają się przebudowa dróg 

gminnych, budowa budynku nad jeziorem, cyfrowa polska, wiaty, budowa przydomowych 

oczyszczalni, zagospodarowanie przestrzeni publicznej w Chodczu, montaż instalacji 

fotowoltaicznych, zakup aparatu prądotwórczego, zakup średniego samochodu ratowniczo 

gaśniczego z napędem 4x4 dla komendy miejskiej państwowej straży pożarnej we Włocławku. 

Natomiast 6 inwestycji zostało zgodnie z podpisanymi umowami przeniesione na rok 2023 i są 

to budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Huta Chodecka, przebudowa dróg gminnych 

w miejscowości Gawin, Kromszewice, utwardzenie odcinka drogi w miejscowości 

Kromszewice, wykup działki w miejscowości Sławęckie Góry, przebudowa i wyposażenie 

świetlic wiejskich w Psarach, Przysypce i Sobiczewach. Przychody za 2022 rok zrealizowano 

w kwocie 5.763.565,76 zł. w tym niewykorzystane środki pieniężne, których mowa w art. 217 

ust 2 ppkt 8 ustawy o finansach publicznych to kwota 570.372,28 zł. wolne środki, o których 

mowa w art. 17 ust 2 ppkt 6 ustawy o finansach publicznych to kwota 5.123.193, 48 zł. Spłata 

pożyczek to kwota 70.000,00 zł. Przyjęta uchwała budżetowa upoważniła Burmistrza Chodcza 



m.in. do spłaty rat kapitałowych od zaciągniętych pożyczek i kredytów. Rozchody w 2022 roku 

zrealizowane w łącznej kwocie 2.320.794,80 zł. w tym spłaty kredytów, pożyczek, wykupu 

papierów wartościowych to kwota 2.140.794,80 zł. z czego spłaciliśmy pożyczki                                      

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska Gospodarki Wodnej w Toruniu w wysokości 

128.335,80 zł. kredyt w ING Bank Śląski w wysokości 224.924,00 zł. kredyt w Banku 

Spółdzielczym Lubraniec oddział Chodecz w wysokości 259.538,00 zł. obligacje PKO Bank 

Polski w wysokości 1.128.000,00 zł. i obligacje PKO SA w wysokości 400.000,00 zł. Były 

udzielone pożyczki dla Spółdzielni Socjalnej Trans Clean w wysokości 80.000,00 zł. dla 

Spółdzielni Socjalnej Westa w wysokości 80.000,00 zł. i dla Gminnej Spółki Wodnej                             

w Chodczu w wysokości 20.000,00 zł. Stan rachunku bankowego na koniec roku wyniósł 

6.881.810,52 zł. Zadłużenie gminy na dzień 31 grudnia 2021r. stanowi kwota 18.566.973,29 

zł. Pozostałe istotne informacje znajdują się w uchwale Regionalnej Izby Obrachunkowej                     

w Bydgoszczy, którą Pani Skarbnik przedstawi. Pani Skarbnik poinformowała, że uchwałą Nr 

9/S/2023 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

14 kwietnia 2023r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Chodcza 

sprawozdaniu rocznym  z wykonania budżetu gminy za 2022 rok wraz z informacją o stanie 

mienia gminy – działając na podstawie ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych                          

w związku z ustawą o finansach publicznych oraz także zarządzeniem nr 5/2023 prezesa RIO 

w Bydgoszczy z dnia 14 marca 2023r. w sprawie wyznaczenia składów orzekających i zakresu 

ich działania skład orzekający nr 10 w osobach Przewodniczący – Beata Piłatowska, 

członkowie: Halina Strzelecka, Karol Bednarek uchwalił co następuje zaopiniować pozytywnie 

przedłożone przez Burmistrza Chodcza sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za 

2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy. Pani Skarbnik odczytała uzasadnienie 

niniejszej uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Na tym Pani Skarbnik 

zakończyła. Następnie Przewodnicząca poprosiła Komisję Rewizyjną o przedstawienie opinii 

Komisji Rewizyjnej dotyczącej wykonaniu budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2022r. wraz                

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza. Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej udzielił informacji, iż na posiedzeniu, które odbyło się 26 kwietnia 2023r. Komisja 

rozpatrzyła: sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2022r.,  

informację o stanie mienia komunalnego, bilans wykonania budżetu, opinię RIO                                    

w Bydgoszczy, Zespół we Włocławku  o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2022r. 

Komisja zapoznała się również z uchwałami oraz zarządzeniami poprzez które były 

dokonywane zmiany budżetu miasta i gminy za 2022r. W opinii Komisji Rewizyjnej 

przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu daje podstawę do wyrażenia pozytywnej 

opinii o realizacji budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2022r.i wystąpienia do Rady Miejskiej 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza. Komisja rewizyjna po rozpatrzeniu 

całokształtu spraw związanych z wykonaniem budżetu za rok 2022 przyjęła powyższą opinię 

w głosowaniu jawnym, w którym brało udział 6 członków Komisji. Za głosowało 6 członków, 

przeciwnych i wstrzymujących nie było. Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Chodcza. Na tym radny Tomasz Łuczak zakończył. Następnie Przewodnicząca 

przeszła do następnego punktu, jakim było przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. Głos zabrała Pani Skarbnik Monika 

Matuszewska. Uchwała Nr 6/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 10 RIO w Bydgoszczy z dnia 

12 maja 2023r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji rewizyjnej Rady Miejskiej                    

w Chodczu w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Chodcza z wykonania budżetu 

gminy za 2022r. pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu 

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza z wykonania budżetu gminy za 2022r. Pani 



Skarbnik odczytała uzasadnienie wyżej wymienionej uchwały. Pytań nie było. Przewodnicząca 

odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2022r.  następnie uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr LIII/358/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie Rada Miejska przeszła do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Chodcza absolutorium z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2022r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie uchwała została poddana pod 

głosowanie. Za głosowało  13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/359/23 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Rada Miejska w Chodczu 

udzieliła Burmistrzowi Chodcza absolutorium z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz 

za 2022r. Pogratulowano Burmistrzowi i Pani Skarbnik – wręczono kwiaty. Głos zabrał 

Burmistrz, powiedział, iż dziękuje za udzielone jednogłośne absolutorium od radnych, którzy 

są obecni na sali i chce powiedzieć, że to nie sam Burmistrz wykonuje budżet pracuje nad 

wykonaniem budżetu także dziękuje z tego miejsca wszystkim pracownikom, 

współpracownikom, którzy do tego się przyczynili. Dziękuje również radnym za pomoc 

nieocenioną w realizacji budżetu. Na tym zakończono. 

Ad.5  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta                  

i Gminy Chodecz na rok 2023. 

 

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2022 

poprosiła Panią Skarbnik. Pani Monika Matuszewska poinformowała, iż w budżecie gminy 

Chodecz na 2023 rok dokonuje się zwiększenia po stronie planu dochodów o kwotę 236.097,22 

zł. i wydatków o kwotę 881.764,00 zł. W toku realizacji budżetu dokonuje się następujących 

zmian: dochody: zwiększa się dochody w rozdziale 75618 tj. wpływy z innych opłat 

stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw w paragrafie 

270 o środki przekazane przez Urząd Skarbowy w kwocie 29.371,09 zł. jako wpływy z części 

opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym; pismem od 

Ministra Finansów zwiększono dotacje w rozdziale różne rozliczenia w paragrafie 210                          

w kwocie 8.180,00 zł. z przeznaczeniem na realizację dodatkowych zadań oświatowych 

związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi 

obywatelami Ukrainy; pismem od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zwiększono dotacje                

w rozdziale Pomoc w zakresie dożywiania w paragrafie 210 o kwotę 432,00 zł.                                            

z przeznaczeniem na pomoc w formie posiłku dla obywatelki Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa; pismem od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

zwiększono dotacje w rozdziale Karta Dużej Rodziny w paragrafie 201 o kwotę 1.200,00 zł.                  

z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny; 

pismem od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zwiększono dotacje w rozdziale pozostała 

działalność w dziale rodzina w paragrafie 210 o kwotę 3.454,00 zł. z przeznaczeniem na 

wypłatę świadczeń rodzinnych wraz z kosztami obsługi składkami zdrowotnymi dla obywatelki 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Wydatki: dokonuje się 

zwiększenia planu wydatków w rozdziałach: pozostała działalność w dziale oświata                                  

i wychowanie ; przeciwdziałanie alkoholizmowi; pomoc w zakresie dożywiania; Karta Dużej 

Rodziny; pozostała działalność w dziale rodzina w związku z otrzymanymi pismami od 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego i dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego, Ministra 



Finansów i Urzędu Skarbowego. Pozostałe zmiany w planie finansowym w zakresie wydatków 

dokonuje się celem zapewnienia realizacji zadań zgodnie z załącznikiem nr 2 niniejszej 

uchwały. Przychody: dział 801 oświata i wychowanie rozdział szkoły podstawowe: otrzymane 

środki na projekt realizowany przez szkołę pt. „Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów 

Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Chodczu” wprowadza się przychody na ten 

rok  w wysokości 28.750,91 zł.; dział ochrona zdrowia rozdział przeciwdziałanie 

alkoholizmowi rozliczenie wpływów i wydatków z roku ubiegłego – do budżetu na ten rok 

wprowadza się kwotę 32.195,91 zł.; dział pomoc społeczna rozdział pozostała działalność 

otrzymane środki na projekt realizowany przez MGOPS pt. „ Lepsze jutro – wsparcie usług 

opiekuńczych i usług wsparcia na terenie Miasta i Gminy Chodecz” wprowadza się kwotę na 

ten rok 3.313,96 zł.; rozchody: pożyczka dla OSP w Chodczu w kwocie 160.000,00 zł. na 

dofinansowanie sprzętu rekreacyjnego oraz placu zabaw. W wyniku wprowadzonych zmian 

deficyt budżetu gminy Chodecz na 2023 rok uległ zmianie z kwoty 1.498.861,00 zł. do kwoty 

2.144.527,78 zł. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona 

Komisja Budżetu i Finansów. Beata Michalak przedłożyła informację, iż opinia jest pozytywna. 

Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Pana Błażeja Krupę następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/360/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2023 – 2033. 

 

                           Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła 

Panią Skarbnik. Pani Monika Matuszewska poinformowała, iż niniejszą uchwałą Rady 

Miejskiej zgodnie z wprowadzonymi zmianami do uchwały budżetowej na 2023 rok 

dotyczących dochodów, wydatków jak i również zadań inwestycyjnych dokonuje się zmian                

w załączniku nr 1 i 2. Zmiany polegają na zwiększeniu dochodów do kwoty 44.401.629,38 zł. 

i wydatków do kwoty 46.546.157,16 zł., jak również na zmianie deficytu do kwoty 

2.144.527,78 zł. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona 

Komisja Budżetu i Finansów. Beata Michalak przedłożyła informację, iż opinia jest pozytywna. 

Przewodnicząca o odczytanie projekt uchwały poprosiła Wiesława Pietrzaka następnie uchwała 

została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Uchwała Nr LIII/361/23 została podjęta  i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

                          Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła 

Panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż dostaliśmy dofinansowanie z PROWu 

na przebudowę drogi w Mstowie, tak jak Pan Burmistrz wspomniał przetarg został 

rozstrzygnięty ale żeby móc rozliczyć to dofinansowanie dana droga musi mieć nadany numer. 

Aby taki numer Urząd Marszałkowski nadał potrzebne jest podjęcie niniejszej uchwały 

zaliczającej daną drogę do kategorii dróg gminnych. Została ona pozytywnie zaopiniowana 

przez Zarząd Powiatu Włocławskiego 17 maja więc jak najbardziej jest zasadna do podjęcia. 



Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Rolna                           

i Infrastruktury Technicznej. Wiesław Feliniak przedłożył informację, iż opinia jest pozytywna. 

Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Pana Wiesława Pietrzaka następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/362/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu kąpieliska Plaża Miejska w 

Chodczu nad Jeziorem Chodeckim.  

 

                          Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła 

Panią Agatę Drzewicką. Pani Agata poinformowała, iż niniejsza uchwała jak i dwie kolejne 

były podejmowane na ostatniej sesji, jednakże po wysłaniu ich do Urzędu Wojewódzkiego 

Wydział Nadzoru i Kontroli stwierdził nieprawidłowości. Po konsultacjach z pracownikiem 

Urzędu Wojewódzkiego naniesiono poprawki zgodnie z uwagami organu nadzoru. Na tym 

zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Obywatelska                  

i Ochrony Środowiska. Ewa Kwiatkowska przedłożyła informację, iż opinia jest pozytywna. 

Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Pana Wiesława Pietrzaka następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/363/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

                       Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła 

Panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż tak jak wspomniała przy poprzedniej 

uchwale ta uchwała również została dostosowana do uwag ze strony organu kontrolującego 

czyli Urzędu Wojewódzkiego. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została 

poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Ewa Kwiatkowska przedłożyła 

informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła 

Pana Wiesława Pietrzaka następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 

radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/364/23 została podjęta  i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z obiektów sportowo-

rekreacyjnych na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

                       Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła 

Panią Agatę Drzewiecką. Pani Agata poinformowała, iż tak jak wspomniała przy poprzedniej 

uchwale ta uchwała również została dostosowana do uwag ze strony organu kontrolującego 

czyli Urzędu Wojewódzkiego. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została 

poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska. Ewa Kwiatkowska przedłożyła 

informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła 



Pana Wiesława Pietrzaka następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 

radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/365/23 została podjęta  i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady Miejskiej w Chodczu. 

                       Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła 

Panią Skarbnik. Pani Monika poinformowała, iż fakt zmiany uchwały nr XXXIV/233/21 Rady 

Miejskiej w Chodczu z dnia 16 grudnia 2021r. w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady 

Miejskiej w Chodczu wynika ze wskazań Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego              

w Bydgoszczy Wydziału Nadzoru i Kontroli. Uchwała została dostosowana do uwag w/w 

Urzędu. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja 

Budżetu i Finansów. Beata Michalak przedłożyła informację, iż opinia jest pozytywna. 

Przewodnicząca o odczytanie projektu uchwały poprosiła Pana Wiesława Pietrzaka następnie 

uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw 0, 

wstrzymujących 0. Uchwała Nr LIII/366/23 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

             

Ad. 12 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

       Radny Błażej Krupa zabrał głos w sprawie wykaszania poboczy drodze wojewódzkiej                 

nr 296 żeby podjąć interwencje w tej sprawie. Uzgodniono, że Urząd wystąpi do odpowiednich 

instytucji w tej sprawie. 

       Radny Jerzy Stempczyński zabrał głos w sprawie obiektów rekreacyjnych, plaży aby 

zakupić, umieścić tam zakaz wprowadzania psów.    

 

Ad. 13 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski. 

 

       Głos zabrała Pani sołtys z Kromszewic – poprosiła o dokonanie naprawy drogi                                 

w miejscowości Kromszewice, która jest już zgłoszona w Gminie – to taka aktualizacja 

zgłoszenia.  

 

Ad. 14 Zakończenie  obrad  sesji. 

 

        Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady LIII sesji Rady Miejskiej 

w Chodczu i dziękuje za przybycie radnym oraz pozostałym gościom. Sesja zakończyła się                

o godz. 15:35. 

 

                                                                                Przewodniczący  

                                                                                Rady Miejskiej 

 

                                                                                 Anna Twardowska 

 

 

 

 

Sporządziła: 

Łukaszewicz Daria 


